
Protokół   Nr  IX/11 
 

z IX sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 21 września 2011 r. w godz.12.00 do 15.30 
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 
 
 

Adn. 1 
 
IX sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy – P.Elżbieta 
Kapczyńska. 
Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – P.Andrzeja 
Banaszyńskiego, pracowników administracji samorządowej, dziennikarza „Głosu 
Wągrowieckiego – P. Szymona Cieślaka, wszystkich zaproszonych gości, sołtysów 
wsi i uczestników dzisiejszej sesji. 
(Lista obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią załączniki Nr 1 i 2 do 
protokołu). 
 
Adn. 2 
 
Na 15 radnych Rady Gminy Mieścisko, na dzisiejszej sesji obecnych jest 14, co 
stanowi quorum, wobec czego Rada jest prawomocna do prowadzenia obrad i 
podejmowania uchwał. 
(Lista obecności radnych Rady Gminy Mieścisko stanowi załącznik Nr 3 do 
protokołu). 
 
 
Adn. 3 
 
 Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad IX sesji Rady Gminy, jaki 
radni i goście otrzymali z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. 
Do przedstawionego porządku obrad Wójt zgłosił wniosek o wycofanie z porządku 2 
projektów uchwał: 

1) w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości, 
2) w sprawie ustalenia wysokości opłaty targowej. 

Przewodnicząca Rady poddała kolejno pod głosowanie radnych wniosek o wycofanie 
w/w projektów uchwał. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie opowiedzieli się za wycofaniem w/w projektów 
uchwał z porządku obrad IX sesji Rady Gminy. 
Projekt porządku obrad IX sesji po zmianach przedstawia się następująco: 
 1. Otwarcie sesji. 
 2  Stwierdzenie quorum. 
 3. Przedstawienie porządku obrad IX sesji Rady Gminy – możliwość  
    wprowadzenia zmian. 
 4.Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
 5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 6. Zapytania sołtysów. 
 7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 8. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie  
    międzysesyjnym. 
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 9. Informacja z pracy stałych komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
10. Informacji z przebiegu wykonania budżetu Gminy za I  półrocze 2011 r. 
 
 11.Podjęcie uchwał: 
 
      11.1. w sprawie wyboru ławników: 
           a) przedstawienie przez Zespó ł Opiniodawczy kandydatów na ławników, 
           b) wybór komisji skrutacyjnej, 
           c) wybory w głosowaniu tajnym, 
           d) ogłoszenie przez komisję skrutacyjną wyników wyborów ławnika do Sądu  

    Rejonowego w Gnieźnie do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy i 
ławnika   
    do Sądu Rejonowego w Wągrowcu, 

          e) odczytanie uchwały. 
 

11.2. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań 
         i  kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Mie ścisko, 

      11.3.w sprawie nadania nazw ulic i placu w miejscowości Popowo Kościelne, 
      11.4. w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2011 rok, 
      11.5. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości  
               położonej w Podlesiu Kościelnym, 
      11.6. w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny nieruchomości 
Skarbu  
               Państwa, działki Nr 4/4 położonej we wsi Gorzewo, 
      11.7. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym  

    na okres  powyżej trzech lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy    
    Mieścisko. 
 

         
12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
13. Wolne głosy i wnioski. 
14. Zakończenie. 
 
Adn. 4 
 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że protokół z ostatniej sesji 
Rady był do wglądu w biurze Rady Gminy. Od ostatniej sesji nikt do niego nie wniós ł 
zastrzeżeń, w związku z powyższym zaproponowała jego przyjęcie bez 
odczytywania. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przyjęli protokół z ostatniej sesji bez odczytywania. 
 
Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Kuryłowicz: 
1) w Jaroszewie Pierwszym nie świecą lampy. Cała linia ode mnie w stronę kościoła. 
Wszystkie lampy nie świecą, być może popsuł się sterownik. Ponadto koło 
P.Antkowskiego też lampa nie świeci już drugi rok; 
2) radny prosił o tłuczeń do wyrównania drogi Borkowicz-Król bo tam Mleczarek 
jeździ z mlekiem; 
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3) prośba do radnego powiatowego w sprawie drogi powiatowej do K łodzina (zakręt); 
 
- radny Hoffmann – mieszkańcy Osiedla w Popowie Kościelnym proszą o 
postawienie pojemników na szkło, papier ponieważ odpady szklane rzucają do koszy 
przy blokach; 
 
- radny Witucki  
1) w sprawie wycięcia krzewów na drodze Podlesie Kościelne-Zbietka; 
2) zapytał czy jeździ już gminna równiarka : Radny zgłaszał kilkakrotnie wyrównanie 
dróg w Sarbii; 
3) drogi gminne – dziury w koło kościoła i droga do Sienna; 
 
- radny Rodzewicz – złożył interpelację na piśmie do protokołu; 
 
- radny Wojtyszyn: 
1) kiedy wznowi działalność fitness w Mieścisku ? 
2)  na stacji gazu na Osiedlu Michałowskim  bawią się dzieci, a podobno porzucone 
zostały tam jakieś mierniki ? 
3) czy coś zostało już zrobione z kanalizacją na Koźlance ? Mieszkańcy dopominają 
się, że ich pominięto; 
 
- radny Górski – czy coś wiadomo na temat lekarza-stomatologa w Mieścisku ? 
- radny Graczyk – jaka jest możliwość postawienia lamp na rozjeździe Gołaszewo-
Piastowice-Gółki i oznakowania ? 
 
- radny Dereziński: 
1) do radnego powiatowego – byłaby potrzeba postawienia barierek na zakręcie 
drogi Mirkowiczki-Zakrzewo; 
2) podziękował Wójtowi za częściowe położenie dywanika asfaltowego przez wieś 
Mirkowiczki jednocześnie prosząc o kontynuację; 
 
- radna Kapczyńska:: 
1) prosiła o informację na temat zwiększenia bezpieczeństwa dla pieszych na 
ul.Gnieźnieńskiej, głównie chodzi o zakręt przy tartaku, bo kiedyś radni z Mieściska 
wnioskowali żeby to przejście dla pieszych było w innym miejscu, szczególnie ludzie 
starsi boją się tym przejściem przechodzić ponieważ nie widzą od strony Gniezna 
wjeżdżających z bardzo dużą prędkością pojazdów; 
2) radna podziękowała w imieniu mieszkańców za część asfaltu w stronę Gniezna; 
 
 
Adn.  – zapytania sołtysów 
 
- P.Kmieciak – sołtys wsi Jaroszewo Drugie – „w sprawie oświetlenia. W lutym 
zgłaszałem 2 żarówki, które mrugają”; 
- P.Patelski – sołtys wsi Pląskowo – zapytał czy coś wiadomo Urzędowi Gminy na 
temat szkód, które rolnicy zgłaszali w maju i czerwcu ? 
 
Na pytania sołtysów udzielił Wójt Gminy: 
- w sprawie mrugających żarówek – „ zastanawiamy się czy żarówki wymieniać 
segmentowo wszystkie, czy nie i tu właściwie jest program otwarty. Zależy ile to 
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będzie kosztowało. Narazie dochodzimy do wniosku, że chcę wymienić wszystkie 
żarówki bo po 15 latach użytkowania mają prawo migotać. Nawet jak włożymy nowe 
żarówki to one mogą też za chwilę migotać. Podobne doświadczenie mieliśmy na 
Popowie”; 
- jeśli chodzi o szkody na przełomie maj-czerwiec – „to jest rozporządzenie, które 
mówi że jeżeli ktoś ma szkody w polu a ma hodowlę to odszkodowań nie dostanie. 
Szerszą interpretację przepisu przedstawił na sesji P.Rafał Kapczyński – inspektor 
ds. ochrony środowiska i rolnictwa. 
W  związku z wiosennymi przymrozkami, które miały miejsce na początku maja br. 
zostały sporządzone przez Komisję powołaną przez Wojewodę Wielkopolskiego 
protokoły ze szacowania szkód. Na 190 gospodarstw, które zgłosiły szkody tylko w 7 
wystąpiły szkody przekraczające 30% średniej rocznej produkcji rolnej. To mia ło 
wpływ na to, że tyle gospodarstw nie zakwalifikowało się. Przy  sporządzaniu 
protokołów brano pod uwagę dochód i straty w produkcji roślinnej, jak również 
dochód z produkcji zwierzęcej. Cały dochód, który gospodarstwo osiąga z produkcji 
roślinnej i zwierzęcej był przyrównywany do tych strat, które wystąpiły w produkcji 
roślinnej. Niestety żadne gospodarstwo praktycznie nie osiągnęło.7 gospodarstw, 
które zostały wymienione to są gospodarstwa bardzo małe, nie prowadzące żadnej 
produkcji zwierzęcej. Jak pojawiła się jakakolwiek produkcja zwierzęca w 
gospodarstwie automatycznie obniżała procent strat w dochodzie. Niestety wszystkie 
te gospodarstwa nie kwalifikują się do linii pomocowej, jakim była linia kredytowa na 
odnowienie produkcji rolnej. Jak również wszystkie gospodarstwa na terenie gminy 
generalnie nie kwalifikują się do udzielenia pomocy jednorazowej, która mia ła być z 
pomocy Ośrodka Pomocy Społecznej ponieważ zgodnie z Rozporządzeniem Rady 
Ministrów w sprawie szczegółowych warunków realizacji pomocy dla rodzin 
rolniczych gdzie taka pomoc może być udzielona też się nie kwalifikują, gdzie nie 
objęto zbóż, które spowodowały przymrozki. 
- P.Patelski – sołtys wsi Pląskowo – „wszyscy rolnicy powinni dostać decyzję 
odmowną. Jeśli decyzja będzie, to będzie można odwołać się. Co ma hodowla do 
upraw ? To jest krzywdzące dla rolnika. Ja w swoim gospodarstwie miałem 40% 
strat. To jest apel do wszystkich rolników, bo rolnictwo na terenie naszej gminy 
zostało pokrzywdzone”; 
- P.Kapczyński – „jeśli chodzi o preferencyjną linię kredytową, to sporządza się 
protokół, jeśli rolnik wyraża akces, że chce skorzystać z tej pomocy to musi być 
zakwalifikowany. To jest kwalifikacja w drodze protoko łu, a nie decyzji. Komisja ujęła 
w protokole wszystkie Pana zgłoszenia. Nie ma między nami sporu na temat 
wysokości strat. Przyjęto do protokołu ten procent strat, który Pan poda ł, a że dochód 
w gospodarstwie składa się z produkcji roślinnej i zwierzęcej a więc dochód ten 
wygląda tak, a nie inaczej. A druga sprawa, to nawet jakby Pan chcia ł odwołać się od 
decyzji Kierownika OPS to musiałby Pan złożyć wniosek, a żaden wniosek do nas 
nie wpłynął. Sołtysi otrzymali informację kto kwalifikuje się do pomocy”; 
- Wójt – „jeśli w naszej gminie 2% bierze udział w głosowaniu na Izbę Rolną to jaka 
to jest reprezentacja ? Gmina ze swej strony zrobiła wszystko. Dopóki nie będzie 
organizacji, która będzie rolników reprezentowała, to my tylko będziemy mówić na 
sesji”; 
- radny Graczyk – „czy to rozporządzenie prawnie zostało przygotowane ?Jeśli 
mówimy o przymrozkach, to wiadomo przymrozki nie dotykają zwierząt tylko zasiewy 
? Jak można traktować przymrozki i hodowlę ? Do hodowli potrzebna jest pasza. To 
rozporządzenie przeczy sobie”; 
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Adn. 7 
 
 Wójt Gminy przedstawił informację ze swojej pracy w okresie międzysesyjnym. 
(Informacja stanowi załącznik Nr  4  do protokołu). 
 
Adn. 8 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy złożyła informację ze swojej pracy w okresie 
międzysesyjnym: 
- 10.08. br – uczestniczyła w pracach w ramach projektu „Doskonalenie zarządzania 
usługami publicznymi i rozwojem strategii oświaty w Mieścisku; 
- 25.08. – brała udział w uroczystości odebrania wyróżnienia w konkursie 
„Modernizacja roku 2010” za Dom Kultury w Mieścisku; 
- 26.08. – uczestniczyła w obchodach XX-lecia istnienia Zakładu SERPOL-
COSMETICS w Mieścisku; 
- 27.08. – w pikniku w Zbietce zorganizowanym przez ZAZ w Go łaszewie i koło 
wędkarskie w Mieścisku; 
- 28.08. – w dożynkach powiatowych w Wapnie; 
- 1.09.- w apelu przed obeliskiem z okazji 72-rocznicy wybuchu II wojny światowej 
oraz w uroczystym rozpoczęciu roku szkolnego w S.P i Gimnazjum; 
- 3.09. – udział w okolicznościowej uroczystości z okazji XX-lecia podpisania umowy 
partnerskiej z gminą Scharnebeck; 
- 4.09. – w gminnych dożynkach i XXXIII Targach Michałowskich; 
- 6-7.09. w warsztatach w Warszawie w ramach projektu „Zarządzanie usługami 
publicznymi”; 
- 10.09.  – udział w II Międzynarodowym przeglądzie zespołów ludowych w 
Jabłkowie; 
- 14.09. we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy; oraz udzia ł w spotkaniu ze 
sponsorami Targów Michałowskich dziękując za wsparcie finansowe oraz udział w 
spotkaniu z delegacją z Eden, która brała udział w uroczystości V-lecia ZAZ; 
- 16.09. – udział w uroczystych obchodach V - lecia istnienia ZAZ w Gołaszewie; 
 
Adn. 9 
 
 Przewodniczący stałych komisji Rady Gminy złożyli informację z prac Komisji 
od ostatniej sesji: 
- radny Wojtyszyn – Komisja Oświaty: - Komisja odbyła 2 posiedzenia: 
1)wyjazdowe, którego tematem by ło zapoznanie się ze stanem przygotowania szkół 
do nowego roku szkolnego; 
2) 14.09.- wspólne posiedzenie na temat opiniowania materiałów na najbliższą sesję; 
- radny Kuryłowicz – Komisja Rolnictwa. Komisja odbyła 1 wspólne posiedzenie; 
- radny Witucki – Komisja Rewizyjna. Komisja odbyła 2 posiedzenia: 
1) 14.09. – wspólne posiedzenie; 
2) Kontrola realizacji inwestycji „Kanalizacja sanitarna z przykanalikami dla wsi 
Żabiczyn”. Przewodniczący Komisji pokrótce omówił na sesji wyniki kontroli. 
- radny Szudrowicz – Komisja Przestrzegania Prawa. Komisja odbyła 2 posiedzenia: 
1) 14.09. – wspólne posiedzenie Komisji; 
2) 19.09. – na temat zagospodarowania odpadów sta łych i płynnych na terenie 
gminy, w tym możliwość wywozu odpadów na składowisko; 
 

 



 6 

Adn. 10 
 
 Informacja z wykonania budżetu Gminy za I półrocze oraz informacja o 
kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy za I półrocze 2011 r. 
zostały przedłożone w terminie zgodnym z ustawą o finansach publicznych i 
omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji. Skarbnik Gminy na sesji skupiła się na 
przedstawieniu Wieloletniej Prognozy Finansowej, która zawiera wszystkie dane, 
jakie są w informacji z wykonania budżetu gminy. 
Do przedstawionej informacji zgłoszono zapytania: 
- radny Rodzewicz – „jeśli weźmiemy dział 900-Gospodarka komunalna i ochrona 
środowiska tj. wpływ za dzierżawę naszej kanalizacji, wodociągów. Spółka Aquanet 
za tę dzierżawę zapłaciła 500 tys.zł, a w odwrocie gmina zapłaciła ponad 90 tys.zł 
podatku od udziału (wykupienia dzierżawy)” 
- Skarbnik Gminy – „jeśli chodzi o podatek VAT. Jeśli otrzymujemy udział w spółce 
ten udział w spółce przechodzi do spółki i jest podwyższony kapitał. Jeśli spółka płaci 
VAT, ten VAT jest automatycznie zwracany spółce i gmina również ten zwrot podatku 
VAT otrzymuje. Jeśli spółkę obciążamy umową dzierżawy, obciążamy ją wraz z VAT-
em. Spółka zwraca się do gminy o przesunięcie terminu płatności do czasu zwrotu 
podatku VAT z Urzędu Skarbowego. Na VAT-ie jeśli chodzi o spółkę gmina nie traci. 
Na tym dyskusję nad informacją z wykonania budżetu gminy za I półrocze br. 
zakończono. 
Informacja została przyjęta. 
(Informacja z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2011 r. wraz z załącznikami 
stanowi załącznik Nr 5 do protokołu). 
(Informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Gminy Mieścisko za 
I półrocze 2011 r. stanowi załącznik Nr 6 do protokołu). 
 
Adn. 11 – podjęcie uchwał 
 
- w sprawie wyboru ławników 
 

a) Opinię o zgłoszonych kandydatach na ławników przedstawił Przewodniczący 
Zespołu Opiniodawczego – P.Jan Wojtyszyn. 

(Opinia  Zespołu Opiniodawczego stanowi załącznik Nr 7 do protokołu). 
Przewodnicząca Rady poprosiła zaproszonych kandydatów na ławników o ich 
przedstawienie. 
W pierwszej kolejności zabrał głos kandydat na ławnika do Sądu Rejonowego w 
Gnieźnie – P.Jan Kryskowiak, który wcześniej był ławnikiem. Stwierdził, że ławnik ma 
patrzeć na sprawę z punktu ludzkiego. Pokrótce przybliżył na swoim przykładzie 
pracę ławnika w Sądzie. 
Z kolei Przewodnicząca Rady udzieliła głosu drugiemu kandydatowi na ławnika tym 
razem  do Sądu Rejonowego w Wągrowcu P.Piotrowi Podzerkowi o krótkie 
przedstawienie. P.Podzerek również ma doświadczenie w pracy ławnika. Ławnik 
pomaga ławie sędziowskiej w wydawaniu werdyktu .Decyzja 2 ławników decyduje o 
wydaniu werdyktu. Ze swojej strony oświadczył, że obowiązki ławnika chciałby pełnić 
zgodnie ze swoim sumieniem. 
b) W związku z faktem, że wybory ławników odbywają się w głosowaniu tajnym, stąd 
Przewodnicząca Rady poprosiła o podanie kandydatów do komisji skrutacyjnej.  
W skład komisji zaproponowano: 
- P.Aleksandra Martyńska, 
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- P.Marek Klinger, 
- P.Janusz Górski 
Kandydaci wyrazili zgodę na prace w komisji skrutacyjnej. 
Z kolei Przewodnicząca Rady poddała skład w/w komisji pod głosowanie. 
Radni w głosowaniu jawnym powołali komisję skrutacyjną jak wyżej. 
Przewodniczącym Komisji został wybrany P.Janusz Górski. 
Komisja skrutacyjna udała się celem przygotowania procedury g łosowania. 
W międzyczasie Sekretarz Gminy – P.Alicja Kędracka odczytała  pismo o obowiązku 
wskazania przez Wójta  podmiotu wyznaczonego do odpracowania kary ograniczenia 
wolności na terenie gminy oraz przekazania opinii Prezesa Sądu Rejonowego w 
Wągrowcu. 
Podmiotem zobowiązanym do przyjęcia skazanych do wykonywania prac spo łecznie 
użytecznych na terenie gminy Mieścisko jest Zakład Aktywności Zawodowej w 
Gołaszewie. Jednocześnie P.Sekretarz przedstawiła opinię Sądu Rejonowego w 
Wągrowcu na 2012 rok dot. potrzeb Sądu Rejonowego w zakresie wykonywania 
pracy przez skazanych w ramach kary ograniczenia wolności i prac społecznie 
użytecznych Na gminę jest 25 miejsc. 
b)Komisja skrutacyjna rozdała radnym kartki do głosowania/Każdy z radnych 
otrzymał po 2 kartki. Jedna z nazwiskiem kandydata do Sądu Rejonowego w 
Gnieźnie, druga z kandydatem do Sądu Rejonowego w Wągrowcu. 
Przewodniczący Komisji skrutacyjnej objaśnił sposób głosowania, który polega na 
postawieniu znaku „x” w kratce z napisem tak, lub nie znajdującej się obok nazwiska. 
Przewodniczący komisji skrutacyjnej wyczytywał kolejno z listy obecności nazwiska 
radnych, którzy podchodzili do urny oddając swoje głosy. 
Po przeprowadzeniu głosowania Przewodnicząca Rady zarządziła 5-minutową 
przerwę celem policzenia głosów. 
Po krótkiej przerwie obrady zosta ły wznowione.  
d) Na wstępie Przewodniczący komisji skrutacyjnej odczytał protokoły wyników 
głosowania wyboru ławników. 
W wyniku tajnego głosowania w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w 
Gnieźnie do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy zg łoszony kandydat P.Jan 
Kryskowiak otrzymał następującą ilość głosów:  13  „za”,  1  „przeciw” 
W związku z powyższym zgłoszony kandydat otrzymał wymagana większość głosów 
„za” i tym samym został wybrany ławnikiem do Sądu Rejonowego w Gnieźnie do 
orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy na lata 2012 -2015. 
(Protokół komisji skrutacyjnej stanowi załącznik Nr 8  do protokołu). 
Następnie odczytał protokół komisji skrutacyjnej w sprawie wyboru ławnika do Sądu 
Rejonowego w Wągrowcu. Zgłoszony kandydat P.Piotr Podzerek otrzymał 
następującą ilość głosów  12 ”za”,  2  „przeciw”. 
W związku z powyższym zgłoszony kandydat otrzymał wymaganą większość głosów 
„za” i tym samym został wybrany ławnikiem do Sądu Rejonowego w Wągrowcu na 
lata 2012-2015. 
(Protokół komisji skrutacyjnej stanowi załącznik Nr 9  do protokołu). 
e) Na zakończenie wyborów Przewodnicząca Rady odczytała uchwałę w sprawie 
wyboru ławników stwierdzającą ich wybór, która stanowi załącznik Nr 10 do 
protokołu. 
Przewodnicząca Rady pogratulowała nowym ławnikom, a oni podziękowali za 
udzielone zaufanie i zapewnili o godnym pełnieniu funkcji ławnika. 
Przewodnicząca Rady o godz.13.40 zarządziła 20 minutową przerwę. 
Po przerwie kontynuowano podejmowanie uchwał. 
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- w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Mieścisko. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Z uwagi na zmianę Rozporządzenia Prezesa Agencji Nieruchomości Rolnej wnioski 
gminy Mieścisko o przekazanie poszczególnych działek na naszą własność stały się 
w świetle tego rozporządzenia bezprzedmiotowe z uwagi na zmianę nazewnictwa ich 
przeznaczenia. W związku z powyższym należy dokonać zmian w Studium  i 
wprowadzić nowe nazewnictwo. Jednocześnie wtedy  gmina będzie mogła 
wnioskować o te działki, które chce. Chodzi o działki z przeznaczeniem na edukację 
publiczną, kulturę fizyczną, utrzymanie czystości i porządku na terenach 
mieszkaniowych. Chodzi o działkę w Zakrzewie (park) – planujemy to uporządkować 
i zrobić plac zabaw, boisko. W Budziejewie podobna sytuacja. Chcemy przejąć od 
Agencji teren w pobliżu istniejącej świetlicy i przeznaczyć na plac zabaw. 
W Żabiczynie – działki pod plac zabaw i boisko. Jest również kwestia działek i dróg w 
Popowie Kościelnym i Mieścisku. Bloki w Mieścisku i Popowie zostały sprzedane po 
obrysie murów, co nie upoważnia mieszkańców żeby chodzić po obcym gruncie. 
Przewodnicząca Rady zaproponowała podjęcie uchwały bez jej odczytywania, która 
jest widoczna na prezentacji. Radni w g łosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli 
uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Mieścisko, która stanowi 
załącznik Nr 11 do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie nadania nazw ulic i placu we wsi Popowo Kościelne. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
W temacie nadania nazw ulic odbyły się 2 zebrania z mieszkańcami Popowa (w 
pierwszym zebraniu wzięło udział 18 mieszkańców, w drugim – 35).Nowe Osiedle 
domków jednorodzinnych naprzeciw stacji przyjęło nazwy od drzew, droga wzdłuż do 
Budziejewo jest ulicą Osiedlową. Natomiast jeśli chodzi o sprawy związane ze wsią 
to zaczynamy od Placu Jana Pawła II (plac przed kościołem), droga w kierunku 
Skoków otrzymała nazwę Poznańska, w kierunku Kuszewa -  ul.Krótka, w kierunku 
Popowa Kolonii – ul. Pocztowa, w kierunku na Podlesie Wysokie – Szkolna, w 
kierunku na Mieścisko –ul. Główna, za sklepem – ul. Rolna, ulicą, którą dojeżdża się 
do bazy – ul. Parkowa, a ulica prowadząca w stronę hydrofornii – ul. Ogrodowa, na 
Sarbię – ul. Polna, do Zlewni – ul. Łąkowa. Do dzisiaj żaden protest w tej sprawie do 
Urzędu nie wpłynął. Myślę, że konsensus w tej sprawie jest. 
Nadanie nazwy ulicy przyczyni się do ustalenia numerów porządkowych 
nieruchomości przeznaczonych pod zabudowę. 
Do dyskusji nad projektem uchwały włączył się radny Hoffmann. 
„Mieszkańcy ci, którzy nie byli na zebraniach mówili, że będą składać protest, zbierać 
podpisy, jednakże stwierdzili, że te wszystkie swoje postulaty przekażą mnie żebym 
przekazał na sesji .Lista tych postulatów była bardzo duża, ja pozwolę sobie 
przedstawić kilka. Grupa tych osób tj.20, to są nie tylko rolnicy we wsi, ale też osoby 
z poza  Osiedla, nowego Osiedla. 

1) pierwsze zastrzeżenie – chodzi o termin zebrania. Były 2 – pierwsze w czasie 
akcji żniwnej, drugie przy dużym natężeniu prac polowych; 

2) ulica Pocztowa - bez Poczty – to nie znajduje aprobaty; 
3) jeśli chodzi o Główną ulicę przez Popowo, to ta ulica została podzielona na 3 

części. Mieszkańcy twierdzą, że to jest dopiero temat do dyskusji; 
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4) jeśli mamy Plac Jana Pawła II – to nie jest plac, a parking. Mieszkańcy 
twierdzą, że Jan Paweł II nie zasłużył sobie na taki parking. Jak już ma być to 
Plac to niech to będzie cały rynek w Popowie, niektórzy mówią, „a jak nie 
chcecie to już dajcie spokój Papieżowi; Nazwanie parkingu Placem Jana 
Pawła II wydaje się absurdalne; 

5) najczęściej pojawiała się sprawa – nadanie ulic bez zmiany nazwy Osiedla 40-
Lecia PRL. Jeśli już zmieniamy ulice a zostawiamy Osiedle 40-lecia PRL, to 
co niektórzy  mówią” czy Pan Wójt chce postawić tabliczkę z tą nazwą ? Może 
to w niektórych wzbudzać śmiech; 

6)  mieszkańcy maja wniosek, że takie zebranie należałoby zorganizować jak są 
długie wieczory, jesienno-zimowe. A te były zrobione tak na szybko i drugi 
wniosek to barć pod uwagę opinię mieszkańców, którzy zamieszkują te ulice; 

7) Mieszkańcy chcą wiedzieć o kosztach całej operacji. Nie wspomnę o wymianie 
dowodów. Mieszkańcy chcą wiedzieć ile wyniesie koszt całej operacji: 
tabliczki, itp. 

8) Mieszkańcy też sugerują czy nie zastanowić się i lepiej za te pieniądze 
wykupić obiady dla dzieci lub doposażyć Szkołę w pomoce naukowe; 

Jeśli te ulice mają być kością niezgody, to ja się pod tym nie podpisuję: 
Z kolei głos zabrał Wójt Gminy: 
„Ja zwoływałem te zebrania wspólnie z P.Sołtys i muszę powiedzieć: zawsze jest 
wytłumaczenie: prace, nie mogę przyjść. Mimo, że Popowo cieszy się dość dużą 
frekwencją, tutaj tej frekwencji nie było. 
- ten układ ulic, który zaproponowałem jest jedynym, który może być. Nie może 
być jednej ulicy przez Popowo, dlatego, że nie można nadać potem numerów. 
Jaki numer nadać potem koło stacji, albo jak ktoś będzie chciał się wybudować 
przed  P.Stachowiakiem ? Czyli to jest układ w każdym mieście od jakiegoś 
centralnego punktu ulice rozchodzą się na zewnątrz: 
- jeśli chodzi o Plac – ksiądz był na dwóch zebraniach. Dobrze się dyskutuje nie 
będąc na zebraniu, Zebrania były o 19.00.Tydzień temu było zebranie – jakie 
wtedy były prace ?.Jak ktoś chciałby Ti tak to jest ważne to wszystko rzuca i idzie 
na zebranie; 
- Osiedle 40-lecia PRL – „to muszą decydować ludzie, którzy tam mieszkają. Ci 
ludzie nie chcą zmiany. To co ja mam im wymyśleć ?” 
- radny Hoffmann – „P.Wójcie bo oni mówią w ten sposób, że oni i P.Wójt 
zafundowali to wiosce, jak oni nie chcą .Najpierw zróbcie porządek u siebie z tym 
Osiedlem 40-lecia, a nie robicie nam koszty”; 
- Wójt – „a jeśli ludzie nie chcą zmiany na Osiedlu. Będzie to na pewno 
antagonizm. Szanowni Państwo gdybyście przyszli na zebranie to byście wiedzieli 
jakie są koszty i dlatego wyolbrzymianie dzisiaj kosztów, gdzie nikt na Sali z tych 
35 nie mówił o przedstawieniu jakie koszty za co są” 
- „dzieci dostają obiady wszystkie te, które powinny dostać. Ale to Państwo radni 
zdecydujecie. Jak powiecie nie podejmować tej uchwały, to będzie tak jak jest, ale 
potem proszę nie przychodzić żeby na siłę nadać ulice i numery jak rolnicy nie 
dostaną dopłat”; 
- radny Hoffmann – „nie ma takiego przepisu aby dopłaty były uzależnione od 
posiadania nazwy ulicy”; 
- Wójt – „jest prawdą, ponieważ na początku było wiele telefonów od 
Powiatowego Biura ARiMR że musi być ulica .Dobrze. Ja się przy tym nie 
upieram. Państwo podejmujecie decyzję .Na wniosek radnego Szudrowicza 
zostało to przygotowane i państwo możecie ten projekt uchwały odrzucić tylko 
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musicie wiedzieć, że w przyszłości będą z tym kłopoty, bo wszędzie gdzie 
jeździmy są ulice i od tego nie ucieknie się, ale decyzja należy do Rady”; 
- radny Szudrowicz – „bloki na Osiedlu PRL mają numery, ale jeśli pogotowie 
przyjedzie w nocy i skręci w lewo na nowe Osiedle nie wiadomo gdzie kto 
mieszka ? Jaki podać numer, ulicę na „nowym Osiedlu ? 
- radna Kapczyńska – „ten problem istnieje na terenie ca łej gminy. 
Nawet na Osiedlu Michałowskim też jest trudno dotrzeć do numerów domów, 
które są w innej jakby części i Osiedla więc ta propozycja jest jakby wstępem 
żeby systematycznie regulować numerację wszystkich posesji na terenie gminy”; 
- radny Rodzewicz – „w dużym mieście żeby nie zabłądzić są plany osiedla. Ja 
pozwolę sobie na komentarz do nazwy Placu Jana Pawła. Plac w sensie definicji 
ma całkiem inne pojęcie niż parking i chyba nasz Papież na to nie zasłużył żeby 
parking przed kościołem tak nazwać. To jest konkretnie parking. W sensie opisu 
plac spełnia zupełnie inne funkcje. tj funkcje parkingu. To jest raczej uw łaczanie 
osoby Papieża”; 
- P.Starosta – sołtys wsi Popowo Kościelne – „mieliśmy we wsi 2 zebrania, 
zainteresowanie było małe, a sprawa bardzo ważna. Wcześniej mieliśmy 
posiedzenie Rady Sołeckiej. Rada Sołecka  zaproponowała nazwy ulic i dała pod 
dyskusję.J ednakże po konsultacji z P.Wójtem nie mogła być ulica Główna ze 
względu na to, że jeżeli przed P.Stachowiakiem ktoś chciałby się budować nie 
miałby żadnego numeru. Pierwsza propozycja była przez Popowo aleja Jana 
Pawła II, potem przeszła na pierwszym zebraniu ulica Jana Pawła II i to była 
propozycja Księdza Proboszcza. Ksiądz Proboszcz również podał taką 
propozycję po konsultacji z mieszkańcami, którzy byli na zebraniu, że mógłby być 
Plac Jana Pawła II ze względu na to, że kościół zawsze był na jednej działce z 
parafią, a teraz jeśli są takie uwarunkowania mogłoby być, że Kościół miał swoja 
działkę i plebania swoją działkę. Ksiądz Proboszcz nie uważał za uwłaczające to 
że jakby to nie było to jest plac przed kościołem, który mógłby się nazywać Jana 
Pawłą II. Była również propozycja żeby ulica do Podlesia Wysokiego nazywała się 
Jana Pawła II, jednak część mieszkańców stwierdziła jeśli mamy już szkołę Jana 
Pawła II byłoby to myślą za dużo. Ja uważam, że jeśli te osoby, które powiedziały 
te wszystkie petycje Panu Hoffmannowi gdyby były na zebraniu byłaby dyskusja 
bardziej owocna dlatego dziwię się, że Pan jako radny nie był na tym zebraniu i 
przyjął takie wnioski mieszkańców, albo może trzeba było zaprosić tych 
mieszkańców na zebranie. To był czas, że już żniw nie było”; 
- radny Wojtyszyn – „wprawdzie plac przed kościołem w Popowie nie jest duży ale 
każdy plac pełni częściowo rolę parkingu. Co by nie powiedzieć Plac Powstańców 
Wielkopolskich w Mieścisku to też przede wszystkim wielki parking. Na to tak 
krytycznie nie patrzyłbym. Chociaż nie wiem czy nie warto byłoby zastanowić się 
czy nie połączyć ten plac z ulicą w kierunku do Mieściska i tę ulicę nazwać Jana 
Pawła II, plac łącznie z tą częścią do dworca ?” 
- Wójt- „mieszkańcy chcieli ulicę Główną, bo przy Głównej jest OSP, Dom Kultury, 
stadion”; 
- radny Wojtyszyn – „jeśli chodzi o tę ul. Pocztową to też skłaniałbym się, że jeżeli 
Poczty nie ma, nazwa Pocztowa będzie mijała się z rzeczywistością, czy np. nie 
nazwać jej Nieświastowicką ? Natomiast w związku ze wzrostem znaczenia 
Budziejewo za sprawą Róży Poraja nie wiem czy proponowana Osiedlowa nie 
powinna być Budziejewska , a ponadto wracając do wypowiedzi radnego 
Hoffmanna, czy nie podjąć uchwały jeśli jest potrzeba meldowania osób, które 
wprowadzają się na to nowe osiedle pomiędzy dworcem a tą ulicą „Osiedlową” 
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czy nie przyjąć uchwały, która nadawałaby nazwy tej części Popowa, a resztę 
zostawić na później ? 
- P.Sołtys Popowa Kościelnego – „na pierwszym spotkaniu odnośnie nazw ulic 
nie było z tego osiedla nikogo. A to była ich główna sprawa”; 
- Wójt – „ja uważam niech mieszkańcy proponują nazwy ulic, a Rada Sołecka na 
wsi też jest jakimś organem. Rada Gminy zdecyduje. Ja uważam dobrze, 
odłóżmy to do następnej sesji i zróbmy w dogodnych warunkach dogodne 
zebranie zobaczymy ile osób przyjdzie”? 
- Przewodnicząca Rady – „kto jest za tym żeby odłożyć tę uchwałę w sprawie 
nadania ulic do konsultacji bo jesteśmy zdania, że to mieszkańcy w tej materii 
powinni się bezwzględnie wypowiedzieć, a Rada Sołecka musi spowodować żeby 
była wystarczająca frekwencja”; 
- Radca Prawny – „z tego wynika, jeszcze jeden bardzo ważny wniosek, że te 
nazwy ulic najlepiej nadawać wtedy przy nowych osiedlach jak tam jeszcze nikt 
nie mieszka. Jest projekt, jest plan, nadajemy nazwy ulic i nie ma żadnych uwag i 
każdy melduje się. Osiedle jest też na etapie zamieszkiwania i meldowania. Im 
wcześniej tym lepiej”; 
- Wójt – „w tej chwili dostaje numer i nazwę ulicy przy pozwoleniu i warunkach 
zabudowy”; 
- radny Rodzewicz – „nasuwa się wniosek jeśli będą robione plany 
zagospodarowania przestrzennego i podzia ł na działki budowlane automatycznie 
musi być uchwała Rady Gminy określająca nazwy ulic żeby nie było tych 
problemów później, żeby nie było potem problemu z zameldowaniem”; 
- Przewodnicząca Rady „kto jest za tym żeby ten projekt uchwały oddalić  
i przenieść go pod obrady najbliższej sesji czy też w innym dogodnym terminie ? 
Radni w głosowaniu jednogłośnie zdecydowali o przełożeniu uchwały na 
następną sesję. 
 
- w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2011 rok. 
Uzasadnienie do projektu uchwały pokrótce przedstawi ła Skarbnik Gminy – 
P.Teresa Samarzewska. W wyniku zmian w budżecie gminy zwiększa się 
dochody i wydatki o kwotę  669.818 zł. Projekt był szczegółowo omawiany na 
wspólnym posiedzeniu Komisji Rady. 
Dodatkowo do przedstawionego projektu Wójt przedk łada autopoprawki: 
1) zwiększenie wydatków o kwotę 10 tys.zł – drogi publiczne gminne na usługi 

remontowe z przeznaczeniem na utwardzenie drogi gminnej w Popowie 
Kościelnym (osiedle domków jednorodzinnych); 

Rozdział 617 – drogi wewnętrzne – jest napisane, że  zmniejsza się o kwotę  
10 tys.zł. Po rozmowie w Urzędzie Marszałkowskim jest decyzja, że te środki 
pozostawiamy na przebudowę chodnika w miejscowości Mieścisko albowiem 
dofinansowanie moglibyśmy dostać na roboty zamienne, natomiast na roboty 
dodatkowe dofinansowania nie ma i to zadanie musimy finansować ze środków 
własnych. W związku z powyższym proponuje się zamiast rozdziału 617 – drogi 
wewnętrzne, wydatki te przenieść z rezerwy ogólnej, czyli o kwotę 10 tys.zł 
będzie zmniejszona rezerwa ogólna”; 
2) zmiana dotyczy rachunku dochodów i wydatków na 2011 rok – jest to zmiana 
na podstawie pisma Zespołu ds. Obsługi Oświaty z dnia 16 września 2011 r. w 
sprawie zmian w planie finansowym wydzielonego rachunku dochodów i 
wydatków finansowych w jednostkach oświatowych na bieżący rok. Są to głównie 
środki otrzymane z darowizn: 
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- Szkoła Podstawowa w Mieścisku – zwiększa dochody i wydatki o kwotę 23.000 
zł 
- Przedszkole w Mieścisku – zwiększa się o kwotę 8.300 zł;  
Reasumując zarówno dochody jak i wydatki po proponowanych autopoprawkach 
nie zmieniają się. Zmniejszeniu ulega rezerwa ogólna o kwotę 10 tys.zł i 
zwiększone zostaną wydatki na drogi publiczne gminne o kwotę 10 tys.zł. 
Projekt uchwały w sprawie zmian  przewiduje zwiększenie dochodów i wydatków 
o kwotę 669.818 zł i w $7 uchwały rezerwa po zmniejszeniu wynosi  34.456 z ł”; 
Do projektu uchwały wraz z autopoprawkami nie zg łoszono zapytań. 
Przewodnicząca Rady zaproponowała przyjąć projekt uchwały bez odczytywania. 
Na 14 radnych: 13 radnych by ło „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu”. 
Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2011 rok została przyjęta 
większością głosów i stanowi załącznik  Nr 12 do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości położonej w Podlesiu Kościelnym. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt pod 
głosowanie bez jego odczytywania, którego treść jest widoczna na prezentacji. 
Na 14 radnych uchwałą w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik  Nr 13  do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny 
nieruchomości Skarbu Państwa, działki Nr 4/4 położonej we wsi Gorzewo. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie bez jego 
odczytywania. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik  Nr 14 do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie 
bezprzetargowym na okres powyżej 3 lat nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Mieścisko. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie bez jego 
odczytywania. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik  Nr 15 do protokołu. 
 
Adn. 12 – odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Wójt Gminy: 
W kwestii  działalności Domu Kultury i organizacji czasu wolnego dla dzieci i 
młodzieży odpowiedzi udzieliła Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej – 
P.Czesława Wieczorek. 
 
Adn. 13 – Wolne głosy i wnioski 
 
- radny Rodzewicz – „nie neguję prowadzonej działalności w Domu Kultury. 
Jednakże chodzi o danie możliwości zagospodarowania czasu wolnego 
młodzieży w weekendy; 

      - radny Wojtyszyn – przypomniał, że Komisja Oświaty wnioskowała o szersze  
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      propagowanie działalności prowadzonej w Domu Kultury, w tym utworzenie  
      strony internetowej; 
 
- Przewodnicząca Rady – odczytała pismo informujące o organizowanym przez 
wągrowiecki PCK pod patronatem Starosty Wągrowieckiego VII Powiatowym 
Konkursie Krwiodawstwa, który polega na honorowym oddawaniu krwi. Konkurs trwa 
od września do czerwca 2012 r. i jest skierowany do zak ładów pracy, sołectw, 
placówek oświatowych oraz  miast i gmin na terenie powiatu wągrowieckiego. 

 
 
Adn.14 
 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad dzisiejszej sesji Przewodnicząca 
Rady podziękowała za dyskusję, obecność i zamknęła IX sesję Rady Gminy 
Mieścisko. 
 
 
  Protokółowała:    Przewodniczyła sesji: 
 
Inspektor ds. obsługi organów   Przewodnicząca Rady 
Gminy 
 
       /Wiesława Kujawa/    /Elżbieta Kapczyńska/ 
 
 

 
      

 

 


